简 要 说 明

一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映了全省外经外贸和旅游的基本情况, 主要包括进出口、利用外资、境外投资、对外承包工程 和劳务合作、人民币外汇牌价、旅游业基本情况等方面 的内容。

二、本篇资料的来源

1.进出口数据来源于海关统计,进出口商品价值, 出口按离岸价(FOB)、进口按到岸价(CIF)统计。

- 2.利用外资、对外承包工程和劳务合作、境外投资 等资料来源于省商务厅。
- 3. 历年人民币对主要外币的年平均汇价资料来源于 国家外汇管理局,是根据当年国家外汇管理局提供的每 日汇价进行加权平均计算而得出的当年年平均汇价。
 - 4.旅游资料来源于省文化和旅游厅财务处。

本篇资料由省统计局贸易处整理提供。

Brief Introduction

I. Content

Data in this chapter show the basic conditions of foreign trade and tourism, mainly including imports and exports, utilization of foreign capitals, overseas direct investments, contracted projects, labor services cooperation, exchange rate of RMB to other currencies and tourism, etc.

II. Source of Data

- (1)Data on foreign trade are based on the statements made by the Administration of Customs. Exports are calculated at FOB, imports at CIF.
- (2)Data on utilization of foreign capitals, contracted projects and labor services cooperation are provided by the Bureau of Commerce of Shandong Province.
- (3)Average exchange rates of RMB yuan to other currencies over the years come from the State Administration of Exchange Control. The annual average exchange rate is calculated as the weighted mean of the daily exchange rates provided by the State Administration of Exchange Control.
- (4)Data on tourism are provided by the Division of Finance of the Culture and Tourism of Shandong Province.

Data in this chapter are prepared and compiled by the Division of Trade and External Economic Relations Statistics of Shandong Provincial Bureau of Statistics.